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Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vás s nadcházejícím jarem pozdra-
vil a popřál Vám jen samé radosti. Sám jsem trochu 
roztrpčen tím, že jak se v posledních dnech jeví, tak 
terorismus dorazil i do našich obcí. (Zatím jenom ná-
zev, ne činy). Jak asi všichni víte, tak se rozhořel spor 
o stráň na Valech. Na úvod bych chtěl říci, že v tomto 
článku nechci hájit názor ani jedné z nesvářených 
skupin, zda akáty ano, či ne a zda akát je nebo není 
invazivní rostlina. To bych s Vaším dovolením nechal 
odborníkům. Jestli mi něco vadí, tak to je invaze aro-
gance, nesnášenlivosti a intolerance vůči názoru toho 
druhého do naší společnosti. Přímo nesnáším vzájem-
né osočování jen proto, že ten druhý má jiný názor 
než já. Společnost je názorově různorodá, někteří 
prahnou po nových věcech, po změnách a jiní zase lpí 
na tradicích a starých pořádcích. Proto však nemusí 
být ten druhý osočován a titulován názvy, které ho 
urážejí. Snažme se své názory podpořit odbornými 
posudky, ne vulgarismy a tím přesvědčit ty druhé 
o správnosti svého názoru a záměru. Respektujme 
i názor toho druhého, má na to právo a také on by 
měl podpořit tento svůj názor odbornými posudky. 
Zda tu akáty budou, či ne, to v tomto případě není 
podstatné. Opakuji znovu, tento článek píši z jiného 
důvodu, a tím je absence vzájemné úcty a tolerance 
mezi občany. Stáváme se obcí cizinců a pouze díky 
několika málo kulturním a společenským akcím se 
pozvolna poznáváme. Děti se odnaučily zdravit starší 
lidi. Pokud se v obci potkáme a neznáme se osobně, 
stačí mírné pokývnutí hlavy na znamení toho, že 
o tom druhém víme, že sem patří. Mnohdy potkávám 
naše školáky na cestě na oběd do MŠ. Způsob jejich 
přesunu do jídelny nepovažuji za šťastný, protože paní 
učitelka stojí ještě u vrátek ZŠ a první z nich jsou již 
u rybníčku na návsi. Mnohdy na autobusové zastávce 
jsou lidé čekající na autobus. Myslíte, že děti po-
zdraví, ani náhodou a když tak jedno z deseti. Celou 
cestu běží a povykují, vím, že se potřebují odreagovat 
od sezení ve škole, ale na druhé straně jde o jejich 
bezpečnost. Do ulic instalujeme značky na snížení 
rychlosti, upozornění na přítomnost dětí, ale pokud 
se ony nebudou na veřejném prostranství a na chod-
nících chovat umírněně, těžko budeme hledat viníka 
v případě úrazu a střetu s motorovým vozidlem. Začí-
nejme u dětí, učme je správnému chování a sami jim 
dávejme správný příklad a tím možná změníme i své 
chování a přístup k těm druhým. Zároveň Vás také 
žádám o tolerantní přístup k mému názoru. Děkuji.

Petr Jenšovský, starosta obce

Výbory obce
VÝBOR PRO ROZVOJ OBECNÍHO MAJETKU
 Ačkoliv je v současnosti nejdiskutovanějším výstupem výboru 
revitalizace farské stráně, výbor má ucelenou náplň v oblasti majetku 
obce a veřejné zeleně. Tuto náplň schválilo zastupitelstvo na svém 
druhém zasedání jako reakci na zanedbaný stav obecního majetku 
a veřejné zeleně. 
 V současné době výbor připravuje pasportizaci majetku obce, což 
je základ pro další systematickou péči o obecní majetek. Bude zjištěn 
současný stav právní i faktický a navržena koncepce a návrhy využití. 
Protože fara je nejvýznamnější a také nezanedbanější z obecních ne-
movitostí, přičemž má status národní kulturní památky, začal se výbor 
zabývat řešením její budoucnosti. Výbor již navrhl zastupitelstvu, aby 
bylo přistoupeno k postupné rekonstrukci fary ve spolkový dům podle 
projektu, který si obec nechala vypracovat již v roce 2008. Navrátí se 
sem po 12 letech obecní úřad, veřejná knihovna, budou k dispozici 
oba velké sály a menší místnosti. Již se podařilo zabezpečit urgentní 
opravy. V letošním roce by mělo dojít k vybudování sociálních zařízení 
v obou patrech, přestěhování obecního úřadu. Dojde k výměně ven-
kovních oken v závislosti na získávání dotací.  Připravují se prováděcí 
projekty k jednotlivým krokům rekonstrukce. 
 Výbor dále připravuje koncepci rozvoje veřejných prostranství 
a veřejné zeleně, která bývá podmínkou pro úspěšné žadatele o do-
tace, ale hlavně bude oblasti veřejné zeleně dán systém jejího rozvoje 
(centrum obce, obecního lesa, výsadby, údržby a obnovy biokoridorů, 
vodních ploch – Tuklatského potoka a rybníků a jejich okolí, úprava 
farské zahrady, dětské hřiště v Tlustovousích, dopravní hřiště). Pro 

svou časovou náročnost a současně i urgentnost řešení je právě farská 
stráň předvojem celkové koncepce a jsem si vědomá, že právě proto 
může na některé občany působit překvapivě. Celý proces revitalizace 
farské stráně bude náročný hlavně na trpělivost obyvatel v příštích 
letech. Proto doufám, že výsledná podoba farské stráně vše vynahradí.    
 Výbor nemůže převzít zákonnou odpovědnost starosty za správu 
obecního majetku (např. vykácení třešňovky, o kterém současné zastu-
pitelstvo nebylo ani informováno)a ani nemůže vystupovat v různých 
řízeních za obec. To je v plné působnosti starosty obce a výstupy vý-
boru budou realizovány pouze při úzké spolupráci se starostou. Výbor 
uveřejňuje veškeré dokumenty na webu obce. Výbor má v současnosti 
7 členů a nebylo by efektivní jej rozšiřovat. Vítáni budou ale všichni, 
kdo mají chuť a zájem přispět k naplnění všech úkolů výboru.
 JUDr. Ing. Jana Ammerlaan, zastupitelka a předsedkyně Výboru pro 
rozvoj obecního majetku 

KONTROLNÍ VÝBOR
 Kontrolní výbor je spolu s finančním výborem jediný výbor, který 
musí ze zákona být v obci založen. Jeho náplň je taktéž stanovena 
zákonem: kontrola plnění usnesení zastupitelstva a kontrola souladu 
činnosti zastupitelstva a dalších orgánů obce s obecně závaznými 
právními předpisy.  Kontrolní výbor si stanovil plán své kontrolní 
činnosti a také průběžně kontroluje plnění usnesení zastupitelstva. 
Výbor má tři členy, zápisy z jeho činnosti jsou umístěny na webu obce. 
Výbor se schází pravidelně vždy týden před jednáním zastupitelstva.
 JUDr. Ing. Jana Ammerlaan, zastupitelka a předsedkyně Kontrolní-
ho výboru

 Vlakem z Tuklat do Prahy 4-krát za hodinu.

 Naše obce se staly součástí pražské aglomerace 
a denně do Prahy za prací či do školy dojíždí stále 
větší množství našich obyvatel. Jedním z programo-
vých bodů našeho volebního uskupení je i zkvalit-
nění dopravní dostupnosti hlavního města veřejnou 
dopravou. Proto jsem se obrátila na českobrodského 
starostu J. Nekolného, abych zjistila postoj města 
k možnému prodloužení vlakové linky S7 (Úvaly- 
Praha Hl.n. – Beroun) do Českého Brodu. Tato linka 
funguje jako posílení páteřní dopravy na trase Kolín 
(Český Brod)- Praha Masarykovo n. v době dopravní 
špičky ráno a odpoledne. Úvalští tak mají možnost 
dopravy vlakem do Prahy až čtyřikrát za hodinu. Tak 
proč ne Tuklatští a Tlustovousští?

 Českobrodská radnice se snaží o dosažení toho-

to cíle a v současné době již vše záleží na přístupu 
Středočeského kraje, který je objednatelem veřejné 
dopravy. Proto jsem připravila ve spolupráci s čes-
kobrodskou radnicí petici obyvatel Českobrodska 
k podpoře této snahy.

 Možná můžete mít dojem, že se v obci petice 
začínají množit, ale je to jediný ústavou zabezpečený 
způsob komunikace veřejnosti s orgány veřejné moci. 
Připojením se k této petici podpoříme českobrodskou 
radnici, která se vyjednávání prodloužení linky S7 
do Českého Brodu ujala. Text petice bude zveřejněn 
obvyklým způsobem (vývěsky, web obce) a v našich 
obcích se k ní můžete připojit na obecním úřadě, 
u místostarostky Moniky Petriskové či u mne (kon-
takty jsou zveřejněny na webu obce).

JUDr. Ing. Jana Ammerlaan, zastupitelka 

Petice za prodloužení vlaku linky S7 do Českého Brodu

 Soutěž Vesnice roku v Programu obnovy venkova je každoročně 
vyhlašována již od roku 1995. Cílem této soutěže je snaha povzbudit 
obyvatele venkova k aktivní účasti na rozvoji svého domova, zveřejnit 
rozmanitost a pestrost uskutečňovaní programů obnovy vesnic 
a  upozornit širokou veřejnost na význam venkova, ale také snaha 
vyzdvihnout aktivity obcí, jejich představitelů a občanů, kteří se snaží 
nejen zvelebovat svůj domov, ale rozvíjejí i místní tradice a zapojují se 
do společenského života v obci.
 Obce přihlášené do soutěže jsou hodnoceny v následujících 
oblastech: koncepční dokumenty, společenský život, aktivity občanů, 
podnikání, péče o stavební fond a obraz vesnice, občanská vybavenost, 
inženýrské sítě a úspory energií, péče o veřejná prostranství, přírodní 
prvky a zeleň v obci, péče o krajinu, připravované záměry a informační 
technologie obce.
 V roce 2014 proběhl již dvacátý ročník soutěže Vesnice roku. 
Vítězem dvacátého ročníku se stala obec Kateřinice ve Zlínském kraji 
s necelou tisícovkou obyvatel.

Tolik citace z oficielních stránek soutěže.
 O tom, že řada obyvatel Tuklat a Tlustovous by také ráda žila 
ve „Vesnici roku“ nelze pochybovat, hlavní cíl této soutěže byl v našich 
obcích již přeci dávno splněn.
 Aktivní účast místních obyvatel na rozvoji svého domova je vidět 
na každém kroku. 
 V našich obcích působí řada dobrovolný spolků a sdružení, které 
není nutné jednotlivě vyjmenovávat ani představovat, všichni také 
pravidelně informují o své činnosti v Tuklatských novinkách. Práce 
jejich členů dnes už neodmyslitelně a jaksi naprosto samozřejmě patří 
ke zdejšímu společenskému, kulturnímu i sportovnímu životu, denně 
se s ní setkáváme na mnoha místech v obci i jejím bezprostředním 
okolí. Přitom je to činnost dobrovolná, vykonávaná ve volném čase 
každého, činnost, která pramení z nadšení, ochoty a zájmu lidí ne jen 
o ně samé.
 Nezpochybnitelným důkazem zájmu občanů o život v obci byly 
i podzimní komunální volby, ve kterých kandidovalo 46 místních 

obyvatel na šesti kandidátkách. 
 Po roce 1989 je obecní zastupitelstvo poprvé složeno z kandidátů 
několika kandidátek bez početní hlasovací převahy jedné z nich. Určitě 
stojí za to přečíst si zápis z jednání OZ ze dne 26.1.2015 na  www.
tuklaty.cz. Zápis obsahuje nezvykle dlouhou řadu bodů a úkolů 
a  za  povšimnutí také stojí to, jak zastupitelé hlasovali.  Zajímavý je 
i fakt, že jednání bylo ve 23:05 hod. přerušeno a pokračovalo 2.2.2015. 
Je předčasné hodnotit práci nově zvoleného zastupitelstva, ale že by si 
už i zastupitelé přáli žít ve „Vesnici roku“ a toto byl první krok ve snaze 
zastupitelů začít naplňovat další cíle soutěže?
 Po volbách 2014 bylo obecním úřadem v obci zřízeno kromě dvou 
povinných, finančního a kontrolního, dalších pět nepovinných výborů. 
Nepovinné výbory zřízené pro nejrůznější oblasti své působnosti jsou 
ze zákona poradními a iniciativními orgány, jejich členové navrhují 
a předkládají zastupitelstvu podměty pro projednání. Další nesporný 
důkaz zájmu občanů o dění v obci.
 Nezdá se tedy nemožné, aby se vesnice Tuklaty a Tlustovousy již 
konečně začaly z vesnice roku 2015 měnit na „Vesnici roku 20XX“.

Pavla Holoubková 

Tuklaty a Tlustovousy  „Vesnice roku 20XX“



ZPRÁVY Z OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
Zasedání ze dne 22.12.2014:
Obecní zastupitelstvo 
- schválilo rozpočet na rok 2015
- schválilo rozpočtové opatření č. 4/2014
- schválilo změnu ulice Úvalská, nový název ulice je 
K Úvalům
- projednalo a zamítlo žádost manželů Žertových 
o bezúplatný převod části pozemku č. p. 851/3
- neschválilo doplnění členů stavebního výboru o čle-
ny Lenku Svobodovou a Jaroslava Werbynského
- schválilo členy a pracovní náplň Výboru pro rozvoj 
obecního majetku, do výboru byli zvoleni Lukáš 
Koníček, Václav Krupka, Ing. Pavla Holoubková, 
Jaroslav Hrouda, Ing. Eva Karbanová a Ing. Čestmír 
Kocián
- schválilo členy a pracovní náplň Stavebního vý-
boru, do výboru byli zvoleni Ing. Franc, p. Chroust, 
PhDr. Šuma, pí Roubíčková.
- schválilo členy a pracovní náplň Školského výboru, 
do výboru byli zvoleni Mgr. Plesná, PhDr. Šuma, 
paní Kastlová a Foučková
- schválilo členy Výboru pro kulturní, sociální a ob-
čanské záležitosti, do výboru byli zvoleni pí Pěnkavo-
vá, Lojínová, Procházková a p. Roubíček.

Zasedání ze dne 22.12.2015 a 2.2.2015:
Obecní zastupitelstvo
- schválilo veřejnoprávní smlouvu s ORP Český Brod 
zajišťující zápis informací do systému RUIAN
- schválilo navýšení počtu žáků ZŠ Tuklaty z 60 na 80 
a školní družiny z 30 na 45 žáků.
- vybralo společnost Výzkumy Soukup pro zpraco-
vání demografické studie pro obec Tuklaty do roku 
2030
- na základě výsledků a závěrů ověřovací studie 
vypracování projektu pro stavební povolení s těmito 
připomínkami:
 - pro zlepšení dopravní obslužnosti bude příjezd 
pro zásobování výdejny jídel řešen zpevněnou ko-
munikací, na kterou budou dle možností navazovat 
parkovací stání. Dle dispozičních možností bude pro-
věřena možnost umístění parkovacích stání, případně 
rozšíření ploch pro bezpečný pohyb chodců a dětí na 
části pozemku školní zahrady přiléhající ke komuni-
kaci Na Rafandě.
 - v případě souhlasného stanoviska příslušného 
orgánu památkové péče bude v dokumentaci pro sta-
vební povolení řešen přístup dětí do školní jídelny 
vnitřními prostory rozšířené budovy ZŠ Tuklaty.
 - dokumentace pro stavební povolení bude případ-
ně upravena na základě výsledku stavebně technické-
ho průzkumu, jeho dopadu na celkové předpokládané 

náklady stavby.
- schválilo rozpočtový výhled na rok 2015 – 2017
- schválilo uzavření Partnerské smlouvy č. P32/2014 
s Regionem Pošembeří o. p. s. a.
- souhlasilo s poskytnutím příspěvku na tuhá paliva 
a komunální odpad pí Chmelárové
- projednalo a s ohledem na územní plán zamítlo 
žádost o rozdělení pozemku p. Kotka
- souhlasí s prodejem pozemků p. č. 62/78, 62/79, 
62/76 a 62/81 v lokalitě Obůrky
- schválilo pronájem jedné nebytové místnosti v ob-
jektu Tlustovousy 29
- nepřijalo nabídku ORP Český Brod na využívání 
sběrného dvora
- odvolalo člena Výboru pro rozvoj obecního majetku 
Jaroslava Hroudu a jako nového člena zvolilo Karla 
Nováka
- na základě doporučení Výboru pro rozvoj obecního 
majetku, prověřilo varianty využití fary a rozhodlo, 
že bude provedena postupná rekonstrukce fary jako 
společenského domu, kdy základem pro rekonstrukci 
bude projekt z roku 2009 s úpravami
- rozhodlo o přenesení sídla obecního úřadu na faru 
a pověřilo starostu, aby v úzké spolupráci s výborem 
pro rozvoj obecního majetku zabezpečil přípravu 
projektu pro přestěhování, který bude podkladem pro 
stavební řízení ke změně stavby při splnění těchto 
podmínek:
 - základní přehled investic nutných k přenesení 
obecního úřadu tak, jak je uveden v příloze
 - provádění výběrových řízení na úpravy, stavební 
a další práce budou vždy předem konzultovány s vý-
borem pro rozvoj obecního majetku, včetně použití 
rozpočtových prostředků obce
 - investice prozatímního charakteru budou ome-
zeny na nutné minimum.
 - bude zadáno vypracování projektu vytápění 
celého objektu fary jako podklad pro určení napojení 
fary na el. síť.. , provede starosta
 - schválilo uzavření smlouvy Ing. Alenou Burešo-
vou na zpracování projektu pro osázení stráně mezi 
ulicemi Akátová a Na Valech a úprav veřejné zeleně 
v okolí ulice Na Valech a středu obce č. p. 851/1 
a 28/1 v k. ú. Tuklaty jako podklad pro žádost o dota-
ci programu SPŽP podpory sídelní zeleně na základě 
jí předložené nabídky 
- schválilo zabezpečení vyklizení navážky stavební 
sutě z farské zahrady a okolí fary a navázání spolu-
práce se Státními lesy Mělník a umožňuje výboru 
přítomnost při jednání s jejich zástupcem
- vyhlášení zakázky vykácení náletových dřevin 
a akátů a pověřuje starostu vybráním dodavatele 
vykácením náletových dřevin na stráni mezi ulicemi 

Akátová a Na Valech na pozemku p.č. 851/1 a likvi-
dací odpadu a podpisem smlouvy s dodavatelem
- schvaluje zajištění postupného doplnění údajů z lis-
tu k jednotlivým nemovitostem v majetku obce
- pověřilo zastupitele Ing. France vytvořením poptáv-
ky na prováděcí projekt výměny oken v objektu fary 
a obec poptá firmy na výměnu oken
- pověřilo starostu výběrovým řízením statika na ob-
jekt fary a podpisem smlouvy s vybraným statikem
- souhlasí s provedením stavby rozšíření ČOV Tukla-
ty ze stávající kapacity 850 EO na 1.800 EO v rozsa-
hu dle přiložené dokumentace pro stavební povolení 
vypracované společností VHS s.r.o. číslo zakázky 
11914350V11-2014
- dodatečně schválilo uzavření smlouvy o dílo na sta-
vebnětechnický průzkum 
- neschválilo, aby pan starosta doplatil rozdíl mezi 
částkou 21.114,-- Kč za zpracování katastrálních 
map od firmy GIS a nabídkou na tytéž mapy od pana 
Roubíčka v ceně 7.430,-- Kč, 13.684,-- Kč

Zasedání ze dne 11.2.2015:
Obecní zastupitelstvo 
- pověřilo starostu obce podpisem smlouvy o dílo 
na zpracování projektové dokumentace pro výstavbu 
chodníků v obci Tlustovousy v ulicích Hlavní a Ke 
Mlýnu.

Zasedání ze dne 11.2.2015:
Obecní zastupitelstvo 
- neschválilo prodej části pozemku pí Štanglové a na-
vrhlo výměnu části p. č. 263/1 za neoplocenou část 
parc. č. 567, 569 a 33, která sousedí s parc. č. 263/1 
a je nyní součástí veřejného prostranství obce
- pověřilo starostu obce k zahájení jednání s ředitel-
kou ZŠ Tuklaty a MŠ Tuklaty vedoucí ke sjednocení 
nákupu spotřebního zboží, úklidových prostředků, 
kancelářských potřeb apod. ve velkoobchodě, teleko-
munikací, účetní a mzdové firmy v rámci obce
- souhlasilo s připojením obce Tuklaty ke kampani 
„Vlajka pro Tibet“ a souhlasí s podporou této akce
- nesouhlasilo s poskytnutím finančního daru nadač-
nímu fondu Rafael
- projednalo petici a pan starosta odložil další závaž-
né kroky v projektu revitalizace farské stráně s tím, že 
bude dále řešeno a komunikováno s občany a kácení 
prozatím nezačne
- neschválilo uzavření Partnerské smlouvy s OPS 
Zlatý pruh Polabí o spolupráci v rámci cestovního 
ruchu 

Zbyněk Růžička

 Zájem občanů o veřejné záležitosti přirozeně stoupá ve volebním 
roce a vrcholí vhozením volebního lístku do volební urny. Následně 
občan uspokojen tím, že řádně využil svá občanská práva, odchází 
v naději, že jím zvolení budou řádně pečovat o věci veřejné. 
 Podíváme-li se na Tuklaty jako obec, jsou jejími zákonnými orgány 
zastupitelstvo obce a starosta. Pravomoci obou orgánů jsou zákonem 
jasně rozděleny: Zastupitelstvo obce rozhoduje o věcech patřících 
do samostatné působnosti obce. To je okruh záležitostí, které má obec 
právo spravovat si sama. Oblasti, o kterých má právo rozhodovat je 
dvojí: za prvé zákonem dané pravomoci a za druhé  pravomoci, které si 
vyhradí svým usnesením. Starosta, který je výkonným orgánem obce, 
zastupuje obec navenek.  Zabezpečuje rozhodování o záležitostech 
vyhrazených mu zákonem, a o všech ostatních záležitostech, které si 
zastupitelstvo nevyhradilo. 
 Základem úvahy, jak bude obec řízena, není jen, kdo rozhoduje, 
ale především, kdo podklady pro rozhodnutí připravuje. Zastupitelstvo 
si může zřídit výbory, jehož členy jsou zastupitelé, ale také odborníci 
či občané jinak prospěšní dané věci. Na svém druhém zasedání si za-
stupitelstvo vytvořilo výbory, kontrolní a finanční, které musí vytvořit 
ze zákona, a také je personálně obsadilo. Kromě těchto výborů byl 
vytvořen také Výbor pro rozvoj obecního majetku, Výbor pro kulturní 
a  občanské záležitosti, Výbor stavební a Výbor pro dotace, později 

vznikl výbor školský. Činnost výborů se však může odvíjet vždy jen od 
pravomocí zastupitelstva a nesmí zasahovat do pravomocí starosty. 
A je to právě starosta, kdo má v rukou přípravu podkladů pro rozhodo-
vání zastupitelstva. Je nutno si uvědomit, že starosta našich obcí je pro 
svou funkci tzv. uvolněn ze zaměstnání a za svou činnost dostává jak 
plat, tak popř. i další náhrady. 
 Také je nutno si uvědomit, že zastupitelstvo je orgán kolektivní, 
kde rozhoduje většina hlasů. Jedinec může v této veřejné funkci 
dosáhnout pramálo. Rozhodnutí věnovat se věcem veřejným však 
je svobodným rozhodnutím každého zastupitele a je zřejmé, že toto 
rozhodnutí přináší s sebou i ochotu věnovat svůj volný čas věcem, 
které jsou prospěšné všem obyvatelům obce v míře širší, než měřítkem 
běžného občana. Příkladem je svolání akce obecního zastupitelstva 
do biokoridoru u dráhy, díky kterése sešlo několik dobrovolníků, aby 
ošetřili stromky v majetku obce proti okusu divokou zvěří. Doufám, že 
toto nadšení v nás vytrvá. 
 Tuklaty - Tlustovousy jsou malou obcí, kde nestačí očekávat, že 
věci veřejné bude spravovat pouze obec bez aktivit spolků a občanů. 
Budu proto také doufat v dobrou spolupráci se všemi spolky a občany 
našich obcí. Bez této spolupráce jakákoliv snaha o správu veřejných 
záležitostí postrádá smysl.

Ing. Miloslav Polášek

VOLBAMI TO NEKONČÍ, ALE ZAČÍNÁ! Školní komise
 Za školní komisi: Martina Milotová, Mgr. 
Ludmila Plesná, Kamila Kastlová, Věra Foučková, 
PhDr. Jan Šuma. 

 Za období prosinec – únor jsme se věnovali násle-
dujícím bodům: 

- byl vyměněn přístupový systém u MŠ a ZŠ - pro 
větší bezpečnost našich dětí jsou u vchodu instalo-
vány kamery 

- v ZŠ je nově namontován elektronický zabezpečo-
vací systém 

- ve spolupráci se stavební komisí jsme připomínko-
vali studii k přístavbě ZŠ 

- vytvořili jsme dotazy k jednání ohledně svazkové 
školy v Úvalech 

- podařilo se navýšit kapacitu družiny - od 1.9.2015 
se zvyšuje kapacita školní družiny o 15 žáků na cel-
kových 45 žáků 

Martina Milotová
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REVITALIZACE FARSKÉ STRÁNĚ
 Farská stráň je součástí pohledu na kostel a faru 
(kulturní památky) s opravenými barokními sochami 
a měla by proto být upravená. Akáty narostly do ne-
kontrolovatelných rozměrů a jsou často nebezpečně 
nakloněny nad ulicí. Podceněním jejich průběžné 
údržby v minulých letech vzniklo bezpečnostní riziko 
pro dopravu v ulici a zejména pak pro chodce. 
 Projekt revitalizace farské stráně vznikl, protože 
obecní zastupitelstvo usiluje o zkvalitnění veřejného 
prostranství ve středu obce. Dojde k přeměně neu-
praveného a neudržovaného porostu s náletovými 
a invazivními druhy (trnovník akát, jasan, černý bez, 
pámelník) v upravenou stráň osázenou stromy, keři 
a rostlinami zde původními. Podpořeny budou stro-
my a keře, které zde původně rostly a v současnosti 
v blízkosti akátů živoří (lípy, moruše, kaštany, šeříky, 
hloh, skalník). Akáty, jak vyplývá z přiloženého ná-
vrhu, z prostoru nezmizí úplně a stále na pozemku 
zůstanou zachovány, ale v omezené míře. Takto obno-
vená a kvetoucí stráň bude přitahovat po celou sezonu 
hmyz, čímž dojde i k obnově přirozené biodiverzity, 
kterou v současné době stráň neumožňuje. Podrob-
nější informace, které jsou postupně doplňovány, jsou 
uvedeny na webu obce, záložka farská stráň.
 Postup prací: stráň se vyprázdní, zřejmě bude 
působit nezvykle, ale v průběhu revitalizace přesto 
nezůstane úplně holá. 
 V prvním roce bude vyřezán akát. Zůstanou 
pařezy a kořeny, které sice budou silně zmlazovat, 
ale stabilizují svah, budou součástí hatí (zábran na 
výsadbu rostlin) a mohou být i útočištěm pro drobné 
živočichy. Likvidace výmladků akátu bude provádě-
na v souladu požadavky na ochranu přírody. Budou 
zmlazeny křoviny, které na stráni zůstanou. Na stráni 
zůstane po tuto dobu pámelník a bez černý.
 V druhém roce bude odstraněn černý bez a pá-
melník. Mezitím začnou narůstat zamlazené keře, 
stráň bude osázena původními českými druhy stro-
mů, keřů, rostlin.   
 Péče v následujících letech: výsadba je navržená 
z nenáročných rostlin, které bude nutno vždy zjara 
sestříhat.  

Financování
 Vykácení akátů bude pro obec rozpočtově ne-
utrální, protože cena za práci bude těžaři uhrazena 
vykáceným dřevem.
 Obec bude pro revitalizaci žádat o dotace, nákla-
dy na výsadbu však nedosahují hodnot, které by si 

nemohla obec v rámci rozpočtu pro veřejnou zeleň 
dovolit. Pomoc občanů při výsadbě i případné násled-
né péči bude vítána obdobně jako při péči o biokori-
dor.   

Výběr rostlin
 Obec, jako vlastník pozemku v ochranném pásmu 
národní kulturní památky, se musí řídit požadavky 
Národního památkového ústavu dokonce i při výběru 
rostlin. Například není možné na stráň vysázet vy-
soké stromy, které nejsou vhodné z bezpečnostního 
důvodu a současně brání výhledu na národní kulturní 
památku. Celá masa zeleně musí (slovy odborníků) 
klesnout. Rostliny musejí být původní, místní, odpo-
vídající době vzniku stavby fary. 

Stromy
 TŘEŠEŇ PTAČÍ (S2) výška 8-12m, kvete v dub-
nu plným bílým květem, okrasný druh, netvoří plody. 
Třešně jsou navrženy ve spodní části svahu podél 
komunikace v ul. Akátová.
 HLOH OBECNÝ (S3) výška 6-7 m, kvete v květ-
nu-červnu bílým plným květem. Je nenáročný a dobře 
snáší slunce a sucho.
 LÍPA SRDČITÁ (S1) doplní stromořadí lip 
na horní hraně stráně, podél ulice Na Valech

Vyšší soliterní keře
 LÍSKA OBECNÁ, SVÍDA KRVAVÁ (3-4m 
vysoký keř s červenou kůrou, kvete bíle v červnu, 
plody jsou drobné pecky, keř vhodný pro rekultivaci 
svahů, které svými výhony zpevňuje), SKALNÍK 
PUCHÝŘNATÝ (2-3m vysoký keř, kvete bíle, plody 
červené drobné kuličky, vyžaduje slunce a suché 
půdy), PTAČÍ ZOB OBECNÝ (3-5 m vysoký keř 
kvete bíle, černé kulaté plody, dobře roste na slunci 
a suchu, na půdu nenáročný, výborně snáší řez a tva-
rování)

Nižší výplňové keře 
 ZIMOLEZ OBECNÝ (1-3 m vysoký vzpřímený 
a hustý keř, výborná krycí rostlina, drobné květy, plo-
dy červené pecky, dobře roste na suchých místech), 
MAHONIE CESMÍNOLISTÁ (1m vysoký stálezele-
ný keř s ostnitými listy, zjara žlutě kvete, nenáročný, 
podrostový pod stromy), SKALNÍK DAMMERŮV 
(0,5 – 1m vysoký půdokryvný stálezelený poléhavý 
keř, kvete bíle zjara, plody červené drobné malvičky), 
RŮŽE VINNÁ (0,5-1,5m vysoký kompaktní, růžově 
kvetoucí keř roste na suchých a prosluněných strá-

ních), JANOVEC METLATÝ (1-1,5m vysoký keř 
s metlovitými zelenými větvičkami, kvete sytě žlutě 
v květnu a červnu, dobře roste na strmých svazích)

Bylinné podrostové společenstvo
 KAKOST KRVAVÝ (tvoří pokryvy do výšky 
50cm na výslunných stráních jako podrost křovin, 
kvete od května do července růžovo-fialovými vel-
kými květy), ŘEBŘÍČEK TUŽEBNÍKOVITÝ (75-
100cm vysoká aromatická trvalka, kvete žlutě, dobře 
roste na skalnatých suchých svazích, na okrajích křo-
vin a podél cest), LEVANDULE LÉKAŘSKÁ (hustý 
polokeřík do 50cm výšky, sivé listy jsou aromatické, 
kvete modrofialově v červnu až srpnu, vyžaduje teplo 
a slunce, dobře snáší sucho), YZOP LÉKAŘSKÝ 
(50cm vysoký polokeř, kvete celé léto modrofialově, 
na suchých mezích a stráních), ŠANTA KOČIČÍ (su-
chomilná trvalka tvoří husté trsy, kvete po celé léto 
modrými květy), ČISTEC VLNATÝ (hustě plstnaté 
sivé listy tvoří na slunných polohách souvislé pokry-
vy)

F A R S K Á   S T R Á Ň

 Trnovník akát je na seznamu invazních 
a expanzivních druhů vyšších rostlin, které 
narušují funkci ekosystémů a mohou způso-
bovat hospodářské škody a je uveden jako in-
vazní škodlivý organismus v příloze č. 8 vyhlášky 
č. 330/2004 Sb., o opatřeních proti zavlékání 
a rozšiřování škodlivých organismů rostlin a rost-
linných produktů.
 Trnovník akát ohrožuje původní biotopy 
v řadě chráněných krajinných oblastech. Také na-
příklad Letenská pláň prošla v uplynulých deseti 
letech revitalizací od této plevelné rostliny.

 Bližší informace k nebezpečnosti akátů na-
příklad na internetu. Stačí ve vyhledavači napsat 
„AKÁTY“, „INVAZNÍ ROSTLINY“, „LIKVI-
DACE AKÁTŮ, APOD.
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  AKÁTY?
 Nikdo o mě nemůže říci, že jsem nepřítel zeleně. 
Na vlastní náklady jsem zasadil a pečuji o lípu např. 
u lávky, u dětského hřiště ve škole a pod. Každý se 
může přesvědčit, jak tyto stromy vypadají a jak jsou 
krásné a jak se jim daří. I přes to, že nejsem, ani se 
nepovažuji za odborníka. Mrzí mě ale např., že do 
koruny lípy  u lávky prorůstají silné větve neudržo-
vané vrby zasazené zde v 90. letech. Přes mé urgen-
ce nebyla snaha tento stav napravit. Větve vrby jsou 
každým rokem mohutnější, a hrozí její rozlomení. 
Následně bude nenávratně poškozena i tato lípa. 
Proč o tom píši. Každý strom vysazený člověkem má 
mít své místo, člověk má  o něho pečovat, chránit 
ho před škůdci i invazivními dřevinami. Není přece 
možné, aby koruny záměrně vysazených lip pro-
růstaly větve invazivních a náletových akátů a  tím 
omezovaly růst a krásu rozložitosti jejich koruny. 
Je i nežádoucí, aby přestárlé a náletové stromy 
uprostřed vsi ohrožovaly občany včetně dětí. Že 
to není planý poplach, se může každý přesvědčit 
na neudržovaných a přestárlých akátech u zvonice 
nedávno rozlomených. Že rozlomená koruna ten-
krát na nikoho nespadla je jistě veliké štěstí, které 
se vždy nepovede. Suchý vyvrácený akát opřený 
o jiný pochybný najdete i na kraji ,,akátové stráně“ 
hned naproti chodníku do školy. Mnoho let již ni-
komu nevadí, že může spadnout a zabít i vaše dítě. 
U většiny stromů v této lokalitě se zkuste zastavit, 
zapřemýšlet o jeho kráse, užitečnosti a nebezpečí 
od něho hrozící. Pokud si s tím nebudete vědět rady, 
uvažte, zdali by jste ho chtěli mít doma na zahradě 
a jesti byste vůbec připustili, aby vaše zahrada vy-
padala tak, jako vypadá farská stráň dnes. Můžete 
přitom zapřemýšlet nad krásou a úpravou zeleně 
v okolních vesnicích. Velmi jsem se podivil slovním 
útokům na občany, kteří chtějí docílit, aby naše 
vesnice patřila mezi ty nejkrásnější v okolí. Dokonce 
jsem slyšel výrok jednoho našeho občana: FARA JE 
BEZVÝZNAMNÁ  STAVBA, NA KTEROU NEMUSÍ BÝT 
VIDĚT. Sklidil za to souhlas mnohých. Je to přitom 
národní kulturní památka a pro svůj neobvyklý tvar 
i rarita mezi barokními stavbami v Čechách (a co 
jich tu máme). Ještě na závěr bych chtěl poděkovat 
všem, kteří se o zeleň v našich obcích a okolí jakým-
koliv způsobem zasloužili. Jedná se o naše myslivce, 
i jiná sdružení, včetně dalších občanů. K myslivcům 
bych měl jedinou poznámku. Nejenom v novém 
biokoridoru jste odvedli obrovský kus práce. Vím 
velmi dobře, co to obnáší i kolik vás je. Oslovte při 
podobných akcích prostřednictvím OÚ ostatní ob-
čany. Mnozí z nich vám jistě rádi pomohou. Každá 
zeleň účelně a vhodně vysazená je prospěšná všem.

         Václav Krupka

 Někteří obyvatelé obce Tuklaty nechtějí sly-
šet, jak nové zastupitelstvo pod vedením Petra 
Jenšovského zahájilo plány na úpravy veřejného 
prostranství. Kromě změn, které jsou bez odporu 
veřejnosti, jako například sázení stromů kolem 
starých polních cest, péče o biotopy a les, je na 
seznamu i kácení vzrostlých akátů na svahu 
podél – navíc - Akátové ulice. Starší vysázené 
akáty včetně jejich nekontrolovaných výmladků, 
náletových stromků a křovin by měly být nahraze-
né parkovou úpravou původních českých rostlin, 
na kterou už zahradní architekta dostala objednáv-
ku na vypracování projektu.

 Podle předsed-
kyně Výboru pro 
rozvoj obecního 
majetku, zastupitelky 
Jany Ammerlaan, 
není kácení akátů 
hlavním cílem. Tím 
je rekultivace farské 
stráně. Při výběru, 
které rostliny by se 
zde mohly hodit, na-
razila na cizí původ 
akátu. Tento strom 

je totiž invazní druh, který původně byl dovezen 
z Mexika a je pro evropské druhy rostlin jedovatý. 
Nehledala jen informace na internetu, třeba ve 
Wikipedii, ale nechala se informovat odborníky, 
jako jsou dendrologové (odborníci přes stromy), 
ekologové a úředníci na odboru životního prostře-
dí v Českém Brodě. Trnovník akát, jak zní jeho 
oficiální název, je dokonce na Seznamu invazních 
expanzivních druhů vyšších rostlin, které narušují 
funkci ekosystémů a mohou způsobit hospodářské 
škody.

 Vysvětluje: „Jeho kořenový systém vylučuje 
jedovaté látky, které snáší jen pár zde původních, 
českých druhů, jako černý bez a vlaštovičník, 
které jsou skutečně jediné rostliny, které se zde 
mezi akáty objevují. Sázení původních druhů 
rostlin by nemělo smysl, pokud tam zůstanou 
akáty. Ty všechno nově vysázené zničí.“

 Dodává, že i po vykácení problém není hned 
vyřešený, akáty totiž ze stráně není možno odstra-
nit i s kořeny. Zbytek stromu umí přežít i stovku 
let, neshnije a s ním ani jedy, které vyrobil. Ty 
fungují totiž i na baktérie a plísně, které v přírodě 
obvykle uklízí organické látky. Avšak existují 
osvědčené způsoby, jak to co nejefektněji dělat. 
Přesto trvá likvidace několik let.

 I starosta obce, Petr 
Jenšovský, který loni 
zahájil svoje čtvrté voleb-
ní období v čele Tuklat, 
přiznává, že to neslyší 
poprvé: „Za poslední roky 
mi potvrdili dva zahradní 
architekti, které jsem 
pozval do Tuklat, že akáty 
jsou jedovatý plevel a sem 
nepatří.“
 

 Jsou však i hlasy, 
které s plány zastupitelstva 
vůbec nesouhlasí. Třeba 
Lenka Svobodová, bývalá 
dlouholetá zastupitelka 
a rodačka z Tuklat, zahájila 
už petici proti odstranění 
akátových stromů. „Je to 
strom, a proto by se neměl 
kácet. Taky nevíme vůbec, 
čím budou akáty nahraze-

né. Nechceme holou stráň, kde bude jen horní 
řada lip a žádné jiné stromy.“ Špatná pověst akátů 
ji nepřesvědčí o nutnosti kácení všech stromů. 
Proti rekultivací stráně není, ale ráda by tam ne-
chala aspoň část akátů.
 
 Na to má Jana Ammerlaan odpověď: „Tyto 
stromy jsou už staré a můžou být nebezpečné pro 
automobilovou dopravu a chodce, například děti, 
které chodí každý den ze školy do školky na oběd 
a zpět. Tomu chceme předejít a přitom upravit tu 
stráň. Máme vizi, jak farská stráň mezi ulicí Aká-
tovou a budovou staré fary bude vypadat a právě 

AKÁTOVÁ ULICE BEZ AKÁTŮ?
to momentálně vypracovává zahradní architekt-
ka. Nejdůležitější prvek budou stávající lípy, ná-
rodní stromy Česka. Jakmile budou hotové plány, 
budeme je zveřejňovat, aby obyvatelé Tuklat měli 
jasnou představu, jak toto místo v naší obcí bude 
vypadat za několik málo let. Souhlasím, že strom 
je živý tvor a má právo růst, ale vykácet jen část 
akátů nemá žádný význam, zbývající budou ne-
ustále bránit zde původním druhům v přežití.“ 
Dodává, že celkem to bude velké dílo. „Je to práce 
na několik let porozumění a možná i pomocná 
ruka obyvatel obce je důležitá.“

Thore Ammerlaan



 29.11. jsme se zúčastnili v Klučově setkání sta-
rostů SDH.
 7.12. pořádal Sbor pro občanské záležitosti akci 
Rozsvícení vánočního stromu s doprovodnými akce-
mi. Pro zajištění akce byla otevřena naše klubovna, 
kde byly k vidění výrobky dětí z mateřské i základní 
školy a našich občanů. Většina se dala zakoupit 
a podpořit tak mateřskou i základní školu. V klubov-
ně bylo připraveno pro návštěvníky občerstvení. 
 Na sobotu 20.12. bylo naplánováno taktické cvi-
čení historický objekt:
 Sešli jsme se u garáží v 8:15. Oznámili jsme na 
KOPIS Kladno zahájení taktického cvičení a výjezd 
techniky. Na požadavek o spuštění sirény nám bylo 
oznámeno, že to není možné. Údajně lze sirénu akti-
vovat pouze v režimu „zkouška sirén“, která probíhá 
každou první středu v měsíci ve 12 hodin. Sirénu při 
poplachu nebo cvičení je možné spustit pouze ručně, 
nebo přes svolávací systém Kanga, který náš sbor 
nevlastní. Pragou V3S a Tatrou CAS 32 jsme dojeli 
na křižovatku pod zvonicí, kde se nachází jeden 
z hydrantů obce. Po delším úsilí se nám podařilo hyd-
rant zpřístupnit a odkalit. Po připojení hydrantového 
nástavce a jedné hadice C si každý člen vyzkoušel 
práci s novou zásahovou proudnicí. Následoval pře-
sun techniky před budovu fary. Zde jsme se rozdělili 
na dvě skupiny. Jedna skupina měla za úkol zprovoz-
nit další hydrant na hlavní silnici u pomníku a druhá 
prováděla nácvik zásahu na historický objekt. Poté se 
obě skupiny prohodily a zásah se opakoval. Při třetím 
zásahu bylo úkolem zjistit skryté ložisko požáru v bu-
dově. Požár byl nahlášen detektorem kouře v budově.
Během posledního zásahu přijela na místo policie 
ČR z Českého Brodu. Oznámila veliteli zásahu, 
že bylo vyhlášeno pátrání po pohřešované osobě. 
Ztratila se malá dívka z Českého Brodu. Náš úkol 
byl prohledat prostor kolem Tuklat a Tlustovous se 
zaměřením na lesíky a polní cesty. Rozdělili jsme 
se na 3 skupiny po třech. První skupina s Pragou 
V3S odjela na louku u hřiště a začala procházet 
Tuklatský lesík směrem do Tlustovous. Druhá 
skupina s Tatrou CAS 32 jela k Tlustovouským 
rybníkům. Jejím úkolem bylo propátrat okolí ryb-
níků a začátek Tlustovouského lesíka. Třetí sku-
pina se vydala pěšky první polní cestou z Tuklat 
na Tlustovousy a odtud dále do Tlustovouského 

lesíka. Jako styčný bod byl udán bývalý kamenolom 
na kraji Tlustovouského lesa. Na místo jako první 
dorazila třetí skupina a objevila zde na stromě zavě-
šený batoh. Jeden z členů skupiny poznal, že se jedná 
o batoh velitele jednotky. Tím vyšlo najevo, že celá 
pátrací akce byla fingovaná. Díky přispění policistů 
však vypadala velmi věrohodně a většina členů do 
poslední chvíle věřila, že hledají pohřešovanou dívku. 
Příjemným překvapením celé akce byl obsah batohu. 
Nacházel se v něm teplý čaj a malé občerstvení pro 
celou jednotku. Po občerstvení založil velitel jednot-
ky na přilehlé skále slaňovací místo. Každý z členů 

si mohl vyzkoušet slanění pomocí slaňovací osmy 
nebo slaňovací pomůcky. Podmínky nebyly  však 
příliš vhodné. Skála měla pouze cca 4 metry a nebyla 
pro nácvik vhodně tvarovaná. Přesunuli jsme se tedy 
na skálu nad rybníkem, ale ani zde jsme nepochodili. 
Skála je po celé ploše porostlá šípkem a roštím. Řidi-
či ještě provedli s oběma auty krátkou kondiční jízdu 
a ve 12:30 jsme cvičení ukončili.
 17.1. proběhla každoroční Výroční valná hroma-
da, na které sbor hodnotí předcházející rok a nastiňu-
je výhled do budoucího roku. V průběhu ledna, února 
a března se sbor zúčastňoval také výročních valných 
hromad okolních sborů a místních spolků.

 24.1.2015 v 16:48 byl ohlášen požár v rodinném 
domě v ulici U lávky č.p. 12. Po vyhlášení poplachu 
v 17:05 vyjela jednotka s Tatrou T 138 a Pragou 
V3S v počtu 1+2 a 1+5. Při příjezdu na místo byl 
průzkumem zjištěn požár sazí a usazenin v komíně 
a zakouřen prostor půdy. Velitelem zásahu byl vydán 
povel k natažení útočného proudu na půdu pro případ 
rozšíření požáru mimo komín. Zároveň jsme provedli 
odvětrání půdy, vyklidili a očistili prostor v okolí ko-
mína. Při srážení sazí a usazenin jsme monitorovali 
prostor půdy. Ve spolupráci s profesionálními hasiči 
z Českého Brodu jsme prováděli čištění sražených 
sazí a následné dohašování. Zásah byl ukončen 
vychladnutím komína, kdy nehrozilo další rozšíření 
požáru v 19:04. V tomto případě se potvrdila sku-
tečnost, že komín nebyl čištěn a nebyla provedena 
revize.
 25.1.2015 ve 22:29 byl ohlášen požár v rodinném 
domě v obci Přišimasy č.p. 37 u hřiště. Bohužel 
souhrou nešťastných náhod a chybějícím svolávacím 
zařízením přímo napojeného na operační středisko 
v Kladně byl požár ohlášen s velkým několika mi-
nutovým zpožděním. Přesto byl poplach vyhlášen ve 
22:39 jednotka byla ve 22:48 připravena Pragou V3S 
vyjet. Při hlášení výjezdu jednotky na operační stře-
disko bylo jednotce oznámeno, že se jednalo o požár 
dřevěné podlahy v okolí komína. Požár byl zlikvi-
dován ještě před příjezdem profesionálních hasičů 
z Českého Brodu, kteří následně provedli kontrolu, 
a proto naše jednotka nezasahovala.
 V průběhu uplynulého období proběhlo také ně-
kolik brigád na opravách techniky.
 Pravděpodobně 18.4. se zúčastníme s technikou 
Dne země na Klepci.
 Na celý den 27.6. připravujeme Oslavy 135 let 
sboru hasičů v Tuklatech. Na akci zajišťujeme co 
nejbohatší program. Po celý den bude vystavena 
a k vyzkoušení současná i historická technika, tre-
nažer nárazu, opilecké brýle, ukázky nejen hasičské 
techniky v akci, pro děti skákací hrad a pěna atd. Od 
20 hodin bude probíhat taneční zábava.

Lukáš Koníček

www.sdhtuklaty.cz, e-mail: sdhtuklaty@seznam.cz
foto: http://sdhtuklaty.rajce.idnes.cz/
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 Všechny týmy fotbalového klubu Čechie Tuklaty 
zahájily přípravu na novou sezónu JARO 2015
„A“ přípravné utkání:  Tuklaty – Zeleneč B 6 : 1
Ženy přípravné utkání: Kutná Hora – Tuklaty 4 : 3
 Fanoušci poprvé uvidí na domácím hřišti v so-
botu 4.4. 2015, kdy nejprve od 13:30 přivítá ženský 
fotbalový tým protihráčky z Poděbrad a hned po 
nich nastoupí „A“ mužstvo proti týmu Liblic. Roz-
pis fotbalových utkání naleznete na internetových 
stránkách: www.cechietuklaty.cz či na vývěskách 
v obcích. Novou tváří v „A“ týmu je Lukáš Martinec, 
který přichází z Úval.
 Turnaje mladší a starší přípravky v Tuklatech
Sobota 9.5. 2015 turnaj mladší přípravky
Neděle 7.6. 2015 turnaj starší přípravky
Dětský den: sobota 24.5. od 14:00 na hřišti v Tukla-
tech.                                                                -mapro- 

web: www.cechietuklaty.cz

Džungle nebo oáza;
opera nebo bigbít

 V současné době mi přijde, že velmi diskutova-
ným tématem v našich obcích jsou akáty na stráni 
pod farou a s tímto tématem spojená celá řada 
dalších otázek, např.: Jedná se o ucelený ekosys-
tém? Je akát invazivní rostlina? Je současný stav 
oázou volné přírody nebo džunglí? Tyto otázky 
však dle mého názoru nevystihují podstatu celého 
problému a v mnoha ohledech ani odpovědi na ně 
nikterak problém neposouvají. 
 Například jako ucelený ekosystém můžeme 
chápat téměř jakýkoliv přírodní útvar. To znamená, 
že stráň pod farou lze chápat jako ekosystém stej-
ně jako zahradu či pole. Je akát invazivní rostlina? 
A co je typicky domácí rostlina? Vývoj přírody je 
dynamický proces ovlivňovaný změnami klimatu 
a především člověkem. Dle Václava Větvičky, naše-
ho předního dendrologa „Mluvit dnes o původní 
či divoké přírodě ve střední Evropě je absurdní. 
Ta prakticky neexistuje nikde, ani v chráněných kra-
jinných oblastech a národních parcích.“ (Větvička, 
2014). Jestli je současný stav oázou nebo džunglí, 
je subjektivní postoj každého jedince. Jinými slovy 
někdo má rád operu a jiný zase bigbít a co z toho je 

objektivně oázou pro uši nebo džunglí tónů?
 Skutečnou otázkou, kterou je třeba řešit je změ-
na. Nelze ji ovšem chápat v rovině jestli změnu ano 
či ne. Z dlouhodobého hlediska ke změně dřív nebo 
později dojít musí. Žádný stav věcí totiž není trvalý 
v čase a je pošetilé o neměnnost v dlouhodobém 
horizontu usilovat. Otázkou tak pouze zůstává, kdy, 
nebo v kterém volebním období, k revitalizaci strá-
ně obec přistoupí.
 Každá změna, resp. projekt, který změnu reali-
zuje, pochopitelně nese jistá rizika. V tomto smyslu 
je velice dobře, že je na tyto rizika z řad občanů 
poukazováno. Tato by měla být projednána a dle 
možností k nim v rámci přípravy projektu přijata 
opatření k jejich snížení. Na druhou stranu však 
asi neexistuje projekt, který by rizika neobsahoval. 
Z  tohoto důvodu mohou změny vyvolávat nedů-
věru, nicméně jsou motorem rozvoje a je projevem 
osobní statečnosti přijetí odpovědnosti za tato 
rizika.

Zpracoval Petr Horký

Zdroj: Větvička, V., nedatováno Původního tady není vlastně nic. [Online] 
Available at: http://ceskapozice.lidovky.cz/botanik-vaclav-vetvicka-puvodniho-
-tady-neni-vlastne-nic-p2r-/tema.aspx?c=A140315_165340_pozice_139441
[Přístup získán 5 Březen 2015].



 Zápis dětí do MŠ Tuklaty, okres Kolín, příspěv-
ková organizace pro školní rok 2015/2016
 Ředitelka MŠ v souladu s ustanovením § 34  
zákona č. 561/2004 Sb. o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání 
(školský zákon), v platném znění vyhlašuje zápis 
do MŠ pro školní rok 2015/2016.
 
• Žádosti  k přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání 
a evidenční listy (formulář) si rodiče vyzvednou 
v úterý dne 7. dubna 2015 od 15.00 do 18,00 hodin  
v 1. patře MŠ. Rodiče předloží rodný list dítěte a ob-
čanský průkaz.
• Vyplněné žádosti  a evidenční listy včetně po-
tvrzení dětského lékaře o zdravotním stavu dítěte 
a jeho očkování, rodiče předají ve středu 15. dubna 
a ve čtvrtek 16. dubna 2015 od 11, 00 do 13,00 
hodin v kanceláři ředitelky školy. 
• Ve středu 29. dubna od 12,00 do 13,00 hodin mají 
rodiče možnost nahlédnout do spisu v kanceláři ře-
ditelky.
• Rozhodnutí o přijetí/nepřijetí dětí do  MŠ Tuklaty, 
okres Kolín bude zveřejněno na stránkách školy, 
v MŠ a na OÚ dne 15. května 2015. 
 
Do přijímacího řízení mohou být zařazeny jen 
řádně vyplněné žádosti o přijetí dítěte k předškol-
nímu vzdělávání a evidenční listy včetně  „Vyjádře-
ní lékaře - pediatra“.
 O přijetí dítěte do mateřské školy rozhoduje 
ředitelka školy. V případě, kdy počet žádostí o při-
jetí dítěte k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 
2015/2016 překročí počet volných míst a kapacitu 
maximálního počtu dětí v MŠ bude postupováno 
podle níže stanovených kritérií pro přijímání dětí 
do mateřské školy pro školní rok 2015/2016. Počet 
volných míst v MŠ pro školní rok 2015/ 16 je 13 dětí.

Kriteria pro přijímání dětí do MŠ:
1. Přednostně se přijímají děti v posledním ročníku 
vzdělávání.
2. Děti s trvalým bydlištěm v Tuklatech a v Tlusto-
vousech dle věku.

Helena Gablerová, ředitelka MŠ

 V neděli 7. prosince 2014 jsme uspořádali již 
4. ročník Rozsvícení vánočního stromu  spojené 
s vánočním trhem. Děti z MŠ a ZŠ za dobrovolný 
příspěvek nabízely různé výrobky, které si pro tuto 
příležitost připravily.  Velký potlesk pak byl odměnou 
dětem z MŠ a ZŠ za jejich vystoupení.
 Zpěvem vánočních písní a hrou na klávesy u vá-
nočního stromu obohatila tento ročník paní Jaroslava 
Křelinová.
 Opět také proběhla akce šikovné ručičky, výtěžek 
z ní byl, jako každý rok, věnován naší ZŠ a MŠ. Dle 
hojné účasti si troufáme říct, že Vy, co jste přišli, tak 
jste nelitovali.
 Děkujeme panu Roubíčkovi za skvělé ozvučení 
celé akce, kolektivu MŠ a ZŠ Tuklaty, paní V. Šimáč-
kové, paní J. Křelinové, účastnicím akce ,,Šikovné 
ručičky“, a panu starostovi.
Co bude nápní naší práce tento rok:
- vítání občánků (duben), podle počtu narozených 
dětí pak ještě (září)
-  posezení pro naše seniory
- v září uvítáme nové prvňáčky do ZŠ Tuklaty
- myslet na naše starší spoluobčany, kteří slaví svá 
významná jubilea
- návštěva Domova důchodců v Českém Brodě, kde 
žijí někteří naši spoluobčané (červen a prosinec)
- rozsvícení vánočního stromu s vánočními trhy

NAROZENÍ
Marie Nenáhlová

František Švec

JUBILEA
Miloslav Lopatka, 75 let
Marie Cepková, 70 let

Jaroslav Medřický, 70 let
Jaroslava Procházková, 75 let

Marie Štusáková, 85 let
Vlasta Pilátová, 85 let
Jana Hrdličková, 70 let
František Tuček, 80 let
Karel Procházka, 80 let

Přejeme hodně zdraví, štěstí a osob-
ní pohody do dalších let.

ÚMRTÍ
Vladimír Šich  a  Vladimír Strnad

Čest jejich památce.

 Žádost: SPOZ žádá tímto rodiče dětí narozených 
po 1. květnu 2013 a dále, kteří mají trvalé bydliště 
v našich obcích, zda by byli tak laskavi a poslali 
nám jejich jména a příjmení, včetně data narození. 
Přispěje to k urychlení jejich prezentace v rubrice 
NAROZENÍ a vítání občánků.
 Mobil: 606850758 – paní Gabriela Procházková, 
e-mail: gabi30@klikni.cz
 Vydáno s vědomím OÚ TUKLATY.
 Děkujeme za pochopení.

Za SPOZ Vendulka Jenšovská, jednatelka

UPOZORNĚNÍ: Občané, kteří si nepřejí být uváděni v našem zpravodaji (jubilea, narození, úmrtí), ať tuto skutečnost oznámí 
na místním OÚ tel. 281981774, p. Růžička. Pokud nám nebude oznámen nesouhlas, budou tato výročí ve zpravodaji uváděna.

Tradiční karneval pro děti
 V sobotu 21.února se v  Tlustovouském sále 
konal již tradiční karneval pro děti. Na karneval se 
přišlo pobavit a vyřádit 52 dětí v úžasných maskách. 
V krásně vyzdobeném sále na děti čekali tentokrát 
i organizátoři převlečení do masek indiána, večerni-
ce, klauna, princezny a další. Pro děti byl připraven 
jejich oblíbený program, hry a soutěže jako skládání 
sněhuláka poslepu, házení kroužkem, skládání puzzlí 
a kostiček byly střídány s dětskou muzikou a tancem, 
soutěžilo se i v tanci s nafukovacím míčkem mezi 

čely. Na závěr reje masek nechyběly tolik oblíbené 
židličky. Atmosféra byla nádherná a přátelská. Domů 
si každé dítě odnášelo drobnou výhru z tomboly. Po-
děkování patří nejen Kulturnímu sdružení, které akci 
připravilo, ale hlavně rodičům, kteří dětem masky 
připravili a své děti doprovodili.   

Pálení čarodějnic
 Jako každý rok, i letos připravujeme na 30. dubna 
pálení čarodějnic.

Za Kulturní sdružení Monika Petrisková

Jarní Bazárek 2015
 Od pátku 6. do soboty 7. března proběhl další, 
v pořadí již 8. bazárek dětského oblečení bot a hra-
ček. V pátek mohli prodávající odevzdat označené 
věcičky k prodeji od 15 do 19h. 
 Přihlásilo se 16 prodávajících. Veliké díky patří 
paní ředitelce, která nám již tradičně uvolnila k uspo-
řádání bazárku třídu v přízemí základní školy. Školní 
lavice a židle posloužily jako pulty, na kterých mohly 
být všechny prodávané kousky rozděleny do jednot-
livých kategorií a rozloženy do prostoru tak, aby se 
v kupičkách oblečků dobře vybíralo.
 Návštěvníci a kupující přicházeli v sobotu od 9h. 
až do půl dvanácté, kdy se dveře bazárku zavřely. Po 
skončení pro kupující se všechny přijaté věci rozdě-
lené podle druhu musely znovu roztřídit dle prodáva-
jících, aby si je ti mohli opět vyzvednout. Celkem se 
prodalo věciček za 5.635,- Kč, provize pro pořadatele 
činí: 847,- Kč, ta bude v nejbližším možném termínu 
odevzdána jako sponzorský dar tuklatské základní 
škole.
 Děkujeme všem, kteří se našeho bazárku zúčast-
nili, ať už na straně prodávajících, nebo na straně 
kupujících. Budeme se na Vás všechny těšit opět na 
podzim, kdy budeme pořádat podzimní bazárek.

Za RC Hafík Lucie Mazná
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